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ZAB.0002.8.2022 

Protokół nr XLV/22 

z obrad XLV Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 z dnia 3 sierpnia 2022 roku  

 

1) Otwarcie obrad XLV Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
w dniu 3 sierpnia 2022 r. o godzinie 12:13 otworzył obrady XLV Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią 
Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu oraz 
przedstawicieli środków masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym, obrady rady 
powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać się ze stosowną 
informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń 
dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 19 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a 
zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
 

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany.   

 

Przewodniczący Rady powiedział, że XLV Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiatu. Starosta przekazał uchwałę nr 658/22 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 
27 lipca 2022 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą ustalony 
porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu i materiały dotyczące realizacji tego 
porządku. Poinformował, że sesja została zwołana na dzień przypadający w ciągu 7 dni od 
dnia złożenia wniosku. Wniosek został doręczony w dniu 27 lipca 2022 r. Przewodniczący 
Rady poinformował, że zwołanie sesji w tym trybie wyłączyło wymóg posiadania przez 
projekt uchwały opinii odpowiedniej komisji rady, o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu 
Powiatu. Do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na wniosek Zarządu Powiatu, stosuje się 
przepis art. 15 ust. 2, co oznacza, że Rada Powiatu, w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany 
w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, z tym, że 
dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy (art. 15 ust. 8). 
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W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie podlega 
głosowaniu. Przewodniczący Rady poinformował również, że stosownie do przepisów 
paragrafu 17 ustęp 3 Statutu Powiatu Włocławskiego – z wnioskiem o uzupełnienie lub 
zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. 
Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Przypominał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że przystępując do głosowania 
radni są zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku na pulpicie, to jest 
odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z,  „przeciw” – czerwony przycisk z literą P, 
„wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady zapytał – czy któryś z uprawnionych podmiotów chciałby w tej chwili 
zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad XLV sesji?  
Nie było wniosków.  
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad składa się z 12 punktów i przystąpił  
do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 
4) Przyjęcie protokołu nr XLIV/22 z dnia 30 czerwca 2022 roku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XLIV Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr XLIV/22 z dnia 30 czerwca 2022 r. 
 

5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od 
dnia 30 czerwca 2022 r. do dnia 26 lipca 2022 r. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 27 lipca 2022 r. 
do dnia sesji. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji. W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę celem zapoznania ze sprawozdaniem Starosty. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady rady.  Zapytał czy są uwagi, pytania do 
przedstawionego sprawozdania?  Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 sierpnia 2022 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
30 czerwca 2022 r. do dnia 26 lipca 2022 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 27 lipca 2022 r. do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
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6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy na okres 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości położonej 
w Brzeziu.  
O godz.12:28 na obrady rady przybyła radna Pani Ewa Kończyńska. Na sali obrad było 20 
radnych.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.      
Radnie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 3 sierpnia 2022 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała. 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 sierpnia 2022 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy stanowi załącznik 
nr 6 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 sierpnia 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody 
na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 
7) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zapewnienia 

wspólnej obsługi. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że bezpośrednią przyczyną zmiany uchwały jest nowa 
siedziba Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego w katalogu jednostek 
obsługiwanych.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.   
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuje do 
procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za - 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 sierpnia 2022 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie zapewnienia 
wspólnej obsługi stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 sierpnia 2022 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 
rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla 
których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego, zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla nauczycieli, którym 
powierzono stanowiska kierownicze oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 
stycznia 1982 roku – Karta Nauczyciela. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany zapisów § 7 ust. 1 
uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 kwietnia 2021 r. poprzez dopisanie 
stanowiska pedagoga specjalnego, co wynika z treści art. 42 ust. 7 pkt 3 litera b ustawy – 
Karta Nauczyciela.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuje do 
procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za- 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 sierpnia 2022 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 
rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których 
ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad udzielania 
i rozmiaru obniżek dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych 
w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku – Karta Nauczyciela stanowi załącznik nr 
12 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 sierpnia 2022 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego, zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla nauczycieli, którym powierzono 
stanowiska kierownicze oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku – 
Karta Nauczyciela stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
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9) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022-2029. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 3 sierpnia 
2022 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
2 osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.    
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 sierpnia 2022 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2022-2029 stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 sierpnia 2022 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2022-2029 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków. 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Kazimierz Kaca poprosił o przedstawienie uchwały. Radny poprosił 
o ustosunkowanie się do zagadnień dotyczących dróg oraz działu 853 – pozostałe zadania 
w zakresie polityki społecznej.  
Pani Jolanta Sakowska - Skarbnik Powiatu powiedziała, że zmiany dotyczącą głównie 
zmian zadań inwestycyjnych na drogach. Po postępowaniu przetargowym na 4 zadania 
inwestycyjne na drogach, tj. przebudowa drogi powiatowej Jaranowo – Brześć Kuj., 
przebudowa drogi powiatowej Mostki – Kowal, przebudowa drogi powiatowej Nowa Wieś – 
Smólsk – Kruszyn, przebudowa drogi powiatowej Baruchowo – Goreń Duży – Patrowo, 
okazało się, że złożone oferty są wyższe od posiadanych środków w budżecie i należałoby 
zwiększyć plan finansowy PZD na 4 zadania o kwotę 1 542 919 zł. Zmiany dotyczącą 
zwiększenia i zmniejszenia, i w 4 zadaniach będą dofinansowane z Rządowego Funduszu 
Polski Ład. Są to zadnia dwuletnie.  Jeżeli chodzi o przebudowę drogi Jaranowo – Brześć 
Kuj., to w roku bieżącym zmniejsza się własne środki o kwotę 49 750 zł, wprowadza się 
zwiększenia o kwotę 198 995 zł z dofinansowania RF Polski Ład do realizacji w 2023 r. 
Łączne nakłady finansowe zadania ulegają zmianie i wynoszą 1 187 335 zł. Jeżeli chodzi 
o przebudowę drogi powiatowej Mostki – Kowal, chodnik o dł. 981 mb, to dokonuje się 
zwiększenia wydatków majątkowych na zadaniu o kwotę 977 362 zł ze środków własnych 
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w bieżącym roku i zmniejsza się dofinansowanie z RF Polski Ład o kwotę 619 443 zł. Łączne 
nakłady finansowe na zadaniu, tj. 1022 960 zł. Limit wydatków w bieżącym roku, to 
1 009 965 zł. Przebudowa drogi Nowa Wieś – Smólsk – Kruszyn, zwiększa się wydatki 
majątkowe o kwotę 660 056 zł ze środków własnych w bieżącym roku i wprowadza się 
zwiększenie o kwotę 70 682 zł dofinansowania z RF Polski Ład. Łączne nakłady finansowe 
na zadaniu – 2 411 454 zł. Kolejne zadanie to Baruchowo – Goreń Duży – Patrowo. 
Dokonuje się zmniejszenia wydatków majątkowych w bieżącym roku o kwotę 47 279 zł. 
Wprowadza się zwiększenie o kwotę 349 806 zł z dofinansowania z RF Polski Ład do 
realizacji w roku przyszłym. Łączne nakłady na tym zadaniu to 1 261 098 zł.  W budżecie jest 
zadanie, które jest dofinansowane w 50% pn. Przebudowa obiektu mostowego Lubraniec 
Parcele. Są tu środki z rezerwy subwencji ogólnej. Po przeprowadzonym postępowaniu, po 
podpisaniu umowy, zadanie będzie realizowane za kwotę 1 782 530 zł. Na tym zadaniu była 
kwota 2 000 030 zł, z tego dofinansowania z subwencji 1 00 015 zł. Z uwagi na to, że zostały 
oszczędności z rezerwy subwencji w wysokości 123 735 zł i również ze środków własnych, 
proponowane jest wprowadzenie do budżetu nowego zadania inwestycyjnego, aby 
wykorzystać maksymalnie do pełnej kwoty dofinansowania z rezerwy subwencji, to 
wprowadza się zadanie pn. przebudowa drogi powiatowej Kruszyn – Choceń w m. Kruszyn 
miejsca postojowe. Zmiany dotyczą też zadań: modernizacja energetyczna PUP. Jest to 
zadanie wpisane w roku 2022 do budżetu w wysokości 40 000 zł. Sporządzono dokumentację 
na to zadanie i została przeprowadzona procedura przetargowa. Z uwagi na to, że wszystkie 
oferty były wyższe od posiadanych środków w planie, proponowana jest realizacja zadania 
w roku przyszłym. Kwota 391 550 zł zostaje przeniesiona do realizacji, jako roboty w roku 
przyszłym. Ponadto wprowadza się dwa nowe zadania inwestycyjne do budżetu, tj. zadania 
dotyczące budowy boisk wielofunkcyjnych z zadaszeniem o stałej konstrukcji. Ministerstwo 
Sportu i Turystyki ogłosiło program dot. budowy boisk o lekkiej konstrukcji. Należy wykonać 
dokumentację i w związku z tym wprowadza się do budżetu 2 zadania. Zadanie dot. budowy 
boiska w Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego w Lubieńcu (Chodczu) i w szkole 
w Lubrańcu – Marysinie. Jest to kwota dwa razy po 130 000 zł na dokumentację, co umożliwi 
o aplikowanie o środki zewnętrzne w ramach programu budowy hal sportowych. Zwiększa się 
też plan finansowy w dps – ach o kwotę 79 676 zł z związku z decyzją wojewody przyznającą 
środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID – 19 z przeznaczeniem na zabezpieczenie pełnej 
kadry dla mieszkańców, zakupu środków ochrony osobistej. Zwiększa się dotację dla 
niepublicznych szkół o kwotę 63 600 zł w związku z Rozporządzeniem z dnia 1 maja 2022 r., 
które dotyczy podwyżek dla nauczycieli. Ponadto powiat otrzymał decyzję o zwiększeniu 
Funduszu Pomocy Ukrainie – część oświatową. Zwiększenie to kwota 2 474 zł. Środki na 
pomoce dydaktyczne w poradniach, jak i w Niepublicznym Liceum w Choceniu.  Są 
zwiększone środki dotacji od wojewody na PCPR – 14 500 zł na Zespół ds. Orzekania 
o Niepełnosprawności. PUP złożył wniosek w sprawie zwiększenia planu dochodu 
o wypływy z opłat, zezwoleń oraz opłat ewidencyjnych, wpływy od cudzoziemców, 
pozostałych – wynagrodzenia od płatnika składek. Kwotę części z tych dochodów, w myśl 
przepisów, o kwotę 7 695 zł zwiększa się plan wydatków.  Jednostki zwracają się 
o przeniesienie środków w ramach własnego budżetu, szkoła w Izbicy Kuj, Kowalu, Lubieńcu 
w celu zabezpieczenia niezbędnych potrzeb związanych z remontami łazienki czy ogrodzenia.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał, jakie jest ogólne zwiększenie po przetargu na 3 chodniki?  
Czy jest to kwota ok. 1 500 000 zł?  
Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że jest to kwota 1 540 000 zł.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał, w jakim czasie były opracowane dokumentacje na 3 zadania 
(chodniki). Nie można mówić, że wszędzie jest inflacja, wszędzie jest zwiększenie. Mosty 
pokazują, że mogły być oszczędności a tutaj zwiększa się na 3 zadania prawie 1,5 mln zł. 
Radny nie mówi o drogach, bo może tam uzasadnienie jest. Asfalt jest związany z produkcją 
gazową, ale tutaj na moście są oszczędności, to radnemu się wydaje, że szczególnie wydział 
inwestycji powinien zwrócić większą uwagę. Jedyny przetarg, który był w tym roku, to 
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budowa mostu, pozostałe (nie mówiąc o drobnych), to wszędzie są zwiększenia środków i to 
bardzo duże. To nie są 5%, 3% itd. Radny z tego, co wie, że była taka tradycja, że praktycznie 
każdy kosztorys był w granicach 20- 30% zwiększony, że później po przetargu były 
oszczędności. W niektórych zadaniach inwestycyjnych jest ok. 100% zwiększenia.  
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski poprosił o uszczegółowienie, aby radny 
wskazał zadanie, w którym jest prawie 100% zwiększenia, jedno. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że droga Dąbrówka – Ossówek, droga Izbica Kuj. – 
było zwiększenie w granicach 100%. Radny nie mówi o chodnikach, tylko o wcześniejszych 
zadaniach. 
Starosta Włocławski powiedział, że te zadania w tej chwili w budżecie nie są realizowane. 
Starosta pamięta słowa radnego na sesji, że nic na rynku budowlanym się nie dzieje. Są one 
zaprotokołowane i widoczne. Cały świat widzi to, jak rynek budowlany, szczególnie drogowy 
jest dynamiczny. Radnego stwierdzenia na sesji padały, że nic na rynku budowalnym się nie 
dzieje i nie ma żadnych zwyżek. Starosta poprosił o odpowiedzialne wystąpienia. Na pytanie 
radnego pan starosta odpowiedział, że nie realizuje się żadnego zadania w budżecie, na 
którym wystąpiło zwiększenie o 100%. Jeśli chodzi o 4 zadania w zakresie budowy 
chodników, to są to chodniki w miejscowości Goreń, Smólsk, Nowa Wieś, Falborz, Mostki – 
Kowal. Dwa Chodniki Mostki – Kowal i Goreń Duży zapisane były w budżecie do 
wykonania ze środków własnych. Była to kwota zaplanowana na rok 2022 ok. 1,5 – 1,7 mln 
zł.  Można było te chodniki na początku roku realizować. Zarząd uznał, że warto pokusić się 
o dofinansowanie na budowę chodników, został złożony wniosek, uzyskano 4 mln zł 
dofinansowania. Dzięki temu za praktycznie tę samą kwotę w budżecie powyżej 1,5 mln zł 
przystępuje się do realizacji 6,5 km chodników. Jeżeli to postępowanie jest złe, to starosta nie 
zgadza się w 100%. Można było realizować za 1,5 mln zł 2 km, realizuje się 6,5 km, 
pozyskuje się 4 mln zł dofinansowania. Wartość zadania jest ok. 5,8 mln zł. Przy 70% 
dofinansowaniu realizuje się 6,5 km chodników. Jeżeli jest to złe działanie zarządu, złe 
gospodarowanie, złe ogłaszanie przetargów i to taka ocena może być. Starosta jest 
zadowolony, że takie środki pozyskało się, że ich nie traci się. To nie jest kwestia 
kosztorysów. Jest to kwestia, o jakie kwoty można było wnioskować. Jeśli zasady mówiły 
o tym, że najmniejszy wniosek ma być do 4 – 5 mln zł, to taki wniosek został złożony. Teraz 
uzupełnia się środki, aby te 4 chodniki zrealizować. 
Radny Kazimierz Kaca stwierdził, że nie ma, co się denerwować. Radny nie kwestionuje 
inwestycji, tylko podkreśla to, że w tym roku, poza mostem były oszczędności i mogą być 
oszczędności. Radny zapytał, kiedy była opracowywana dokumentacja. Radny nie 
kwestionuje, że środki zostały zdobyte. Radny będzie głosował, żeby wprowadzić te 
inwestycje. Kwestia zwrócenia uwagi, że praktycznie środki zwiększają się. Trzeba albo 
przetargiem uaktualnić dokumentacje, kosztorysy, bo wzrastają koszty. Nikt nie jest na innej 
planecie, słuchać, co się dzieje w kraju. Nie można ogłaszać przetargu, radny nie mówi o tych 
sprawach, ale wcześniejszych, kiedy unieważnia się przetargi i rada staje przed faktem albo 
unieważnić przetarg, albo zwiększyć środki. Można to uaktualnić. Są osoby, które te 
kosztorysy wykonywały. Jest wydział inwestycji, jest PZD. Nad tym ktoś musi panować. Taki 
był cel pytania, a nie, że się kwestionuje zasadę, że środki zeszły, czy przetargi są 
odwoływane. Tego tematu radny nie poruszał. Radny zadał konkretne pytanie. Uwaga jest 
taka, żeby zwrócić na to uwagę. Radny powiedział, że wprowadza się kolejne zadanie – 
przebudowa drogi powiatowej 2909 C Kruszyn – Choceń w m. Kruszyn miejsce postojowe 
do realizacji w 2022 r. za kwotę 250 000 zł. Radny poprosił, aby starosta wytłumaczył to. 
Było do realizacji zadanie przebudowa chodnika w m. Śmiłowice – Wilkowiczki. Na jakim 
jest to etapie, jak się to przedstawia? Nie realizuje się pewnych zadań a wprowadza się inne 
zadania. Radny nie wie wszystkich spraw, nie było komisji. Radni chcą znać odpowiedź, a nie 
na zasadzie, że jak staroście zadaje się pytanie, to starosta się denerwuje. Radny też był 
starostą i nigdy by sobie nie pozwolił, gdyby któryś z radnych zadawał pytanie i chciał pewne 
wątpliwości wyjaśnić. Radnego też pytają mieszkańcy i nie wie. W żadnym spotkaniu nie 
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uczestniczył, nikt na ten temat nie rozmawiał. Radny zapytał - jak to zadanie się przedstawia? 
Wspólnota będzie głosować, „za”, ale chce pewnych wyjaśnień. Są środki Polski Ład i trzeba 
z tych środków korzystać. Radny poprosił, aby na zadane pytania otrzymać odpowiedź, a nie 
jakieś inne sprawy, na które radny nie zadawał pytania. Jeśli coś jest dobrego, to radni głosują 
„za”. Wątpliwość odnośnie nowego zadania jest. Radny zapytał, w którym to jest miejscu? 
Może jest potrzebne, jest zasadne i dobrze, aby pan starosta te wątpliwości rozwiał, tym 
bardziej, że nie było komisji. Oczywistym jest, aby taką informację uzyskać.  
Starosta Włocławski stwierdził, że nie jest zdenerwowany i poprosił, aby tak nie mówić. 
Przez 4 lata współpracy nie było pytania, na które starosta nie udzieliłby odpowiedzi. Jeśli 
tak, to starosta poprosił, aby to wskazać. Wypowiedź starosty na pierwszą część pytania 
radnego była też na temat. Starosta nie odbiegał w żadnym momencie od tematu, a jeżeli tak, 
to poprosił, aby wskazać, w którym miejscu. Jeśli to radnego denerwuje, to już radnego 
sprawa. Starosta poprosił o obiektywne spojrzenie. Starosta uważa działanie zarządu, 
współpracowników za prawidłowe. Starosta wypowiadał się trzykrotnie odpowiadając na 
pytania, że w tej chwili nie ogłasza się przetargu na dwa chodniki, że będzie się chciało 
pozyskać środki zewnętrzne, ewentualnie te środki przekazać na wkład własny, tak, aby tych 
chodników zrobić więcej. Jest to duży sukces. Starosta nie pamięta, aby powiedział coś 
niegrzecznego, niestosownego, co by mogło radnego urazić. Odpowiedział tylko na pytanie 
i nie rozumie zdenerwowania radnego. Na pewno nie towarzyszy ono staroście. Starosta 
poprosił, aby nie mówić, że nie odpowiada na jakieś pytania, bo odpowiada na wszystkie 
i zawsze jest gotowy do dyskusji. Dobrze, że radny jest zadowolony z faktu, że znaczące 
środki zostały pozyskane i wykonuje się kolejne 4 ważne inwestycje drogowe za te same 
środki, co by się zrobiło 1/3 tych robót. Radny pytał o nowe zadanie oraz o chodnik 
w Śmiłowicach. Jeżeli chodzi o chodnik w Śmiłowicach i wykonanie nakładki, to jest się 
w stałym kontakcie z radnym panem Dawidem Dalmannem z powodu jego pracy w Urzędzie 
Gminy w Choceniu. Wszystko przebiega zgodnie z planem, tak jak było założone w zeszłym 
roku. W zeszłym roku były rozpoczęte prace projektowe. Uznano, że nie będzie się 
ograniczać tego zadania, bo na początku był pomysł 2 km ścieżki. Starosta stara się, żeby na 
każdą inwestycję szukać środków zewnętrznych, także w tym zadaniu. Opracuje się projekt 
dokumentacji, dzięki czemu ta ścieżka będzie miała ponad 4 km. Na 1,5 km zostanie 
wykonana nakładka drogowa, remont nawierzchni, odnowione rowy itp. sprawy. Zgodnie 
z planem do 29 sierpnia br. złoży się wniosek o dofinansowanie z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg do wojewody. Ta inwestycja ma być złożona, jako pierwszy priorytet. Starosta 
nie zakłada, żeby coś złego się wydarzyło i tego dofinansowania, by się nie uzyskało.  
Starosta podziękował panu Dalmannowi za współpracę, bo jego osobiste zaangażowanie przy 
uzyskiwaniu decyzji środowiskowej itp. spraw, było bardzo duże. W przyszłym tygodniu 
powinno być pozwolenie na realizację tego zadania. Jeśli chodzi o nowe zadanie, to pojawił 
się w Kruszynie nowy problem, który jest staroście bliski z oczywistych względów. Powstało 
nowe przedszkole, żłobek i nie ma przy nim ani jednego miejsca parkingowego a ok. 100 
dzieci uczęszcza do placówki. Pojawiły się oszczędności na budowie mostu w Lubrańcu. 
Przeprowadzono rozmowę z Ministerstwem i okazało się, że można je wykorzystać na inne 
zadanie pod warunkiem, że ono nie jest dofinansowane czy to z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg, czy ze środków z BGK. Takich zadań nie ma, bo wszystkie realizuje się ze 
wsparciem zewnętrznym.  Proponuje się wprowadzenie niedużego zadania, by ten bardzo 
ważny problem rozwiązać. Zawsze kluczem jest niestracenie środków zewnętrznych. Jeśli 
wszystko pójdzie z planem, to tą inwestycję w tym roku zrealizuje się. Następnie starosta 
powiedział, że zostały złożone dwa wnioski na dofinansowanie dwóch dróg w ramach 
kolejnego naboru z BGK, tym razem ukierunkowanego na strefy ekonomiczne. Jeden 
wniosek, to droga w Polówce, – jako priorytet, drugi – droga Czerniewiczki – Ossówek, aby 
uzyskać jak największe dofinansowanie i nie realizować tej drogi po tak dużym wzroście cen, 
którego nikt nie był w stanie przewidzieć.  Nie ma pewno osoby, która byłaby w stanie 
przewidzieć wzrost cen na rynku budowlanym, szczególnie na rynku drogowym. Tego 
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zarzutu, który wcześniej padł, starosta nie bierze do siebie. Do 29 sierpnia jest nabór 
w ramach RFRD. Pierwszym wnioskiem będzie droga w Śmiłowicach, na drugim miejscu – 
remonty 3 odcinków dróg (dwa odcinki są w gminie Lubanie, w jednym ciągu w Gąbinku, 
Kucerzu, w pełni kompleksowo ten odcinek będzie zamknięty, zrobiony, tam nawierzchnia 
się trochę zniszczyła i trzeci remont w miejscowości Dąbie). Rezerwowo, jako trzeci wniosek 
składa się drogę Czerniewiczki – Ossówek. Ona jest na drugim miejscu w tym wniosku do 
BGK, jeśli nie uda się tam otrzymać dofinansowania, to będzie alternatywa. Pozostaje droga 
bardzo kosztowna, po wzroście cen, Boniewo – Izbica Kuj., kilkanaście milionów złotych. 
Czeka się na kolejny nabór z BGK. Są różne informacje czy on będzie w tym roku, czy 
w następnym. Ten wniosek będzie się chciało złożyć, tak, aby 95% kosztów dofinansowania 
otrzymać. Starosta jest przekonany, że harmonogram budowy dróg przebiega prawidłowo. 
Cały świat zaskoczyła sytuacja z początku roku. Problemy z przetargami odnośnie kosztów 
i dokładania środków mają wszystkie samorządy w Polsce. Starosta podziękował za pytania, 
na które chętnie zawsze odpowiada. Starosta poprosił, aby się nie denerwować i zachęcił do 
obiektywizmu w spojrzeniu na te inwestycje. Starosta ma nadzieje, że wszyscy cieszą się 
z tego, że w tym roku w powiecie włocławskim, jest na ponad 60 mln zł inwestycji. Jak 
najlepiej wykorzystywane są środki zewnętrzne. Starosta zachęcił wszystkich do współpracy 
w tym temacie. 
Radny Wojciech Zawidzki poprosił, aby w sytuacji, kiedy są ważne tematy inwestycyjne, 
żeby odbyły się komisje, aby na tych komisjach przedyskutować, dowiedzieć się o ważnych 
sprawach. Na sesji wymusza się teraz odpowiedź. Na komisji powinno być to 
przedyskutowane. Jeżeli są nowe inwestycje, nowe dotacje, to powinna się odbyć Komisja 
Infrastruktury. To nie jest nic nadzwyczajnego, tylko zgodne z prawem. 
Starosta Włocławski powiedział, że nie ma wrażenia, że coś musi być wymuszane, jakaś 
informacja. Sesja dotyczy tego, że otwarty został przetarg na budowę 4 chodników. Na 
poprzedniej sesji starosta mówił, że pewnie do tego zadania środków trzeba będzie dołożyć, 
aby sprawnie rozstrzygnąć przetarg. Były doświadczenia z tego roku, że wykonawca 
dwukrotnie z podpisania umowy zrezygnował. Zdecydowano się w szybkim terminie 
o zwołanie sesji, przede wszystkim w interesie powiatu. Starosta wyjaśnia, czego sprawa 
dotyczy. W ostatnim czasie była podpisana umowa na most. Nie chce się stracić subwencji, 
dlatego wprowadza się zadanie, które trzeba zrobić w tym roku. Priorytetem jest nieutracenie 
tych dotacji, podpisanie umów i zrealizowanie inwestycji. Starosta podziękował za 
zrozumienie, że sesja odbywa się w trybie nadzwyczajnym. Jest okres wakacyjny, różne to 
powoduje komplikacje, ale priorytetem jest realizacja inwestycji. Nie jest najważniejsze 
w tym momencie zwołanie komisji, aby o dwóch prostych sprawach dyskutować, a ta sesja do 
tego się sprowadza. Zgodnie ze statutem komisja jest zwołana w ciągu 7 dni, potem 7 dni po 
komisji sesja. Jeżeli to powoduje niedogodność, to starosta za to przeprasza i bierze to na 
siebie. Realizacja tych inwestycji jest dla starosty priorytetem.   
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że to wszystko rozumie, ale ma prośbę, aby 
przynajmniej na sesji przedyskutować tematy dogłębnie, ale bez dodatkowych emocji.  
Radny Kazimierz Kaca stwierdził, że starosta wyjaśnił dodatkowe zadanie. Pan starosta 
pewnie lepiej zna Kruszyn. Starosta jednym zdaniem wyjaśnił sprawę. Ta droga jest wąska, 
bardzo zatłoczona. Jak zadaje się pytanie, to nie na zasadzie złośliwości. Przy pierwszym 
pytaniu już starosta się denerwuje, że są zadawane pytania. To radni mają nie zadawać pytań?   
Przewodniczący Rady zaproponował, aby radny i starosta wyjaśnili problem. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że razem z panem Zawidzkim byli w samorządzie 
30 lat. Jak była potrzeba, były sesje nadzwyczajne, ale jeśli zadaje się pytanie, to radny ma 
prośbę, aby to było bez żadnych emocji. Starosta wyjaśnił sprawę jednym zdaniem i radny 
może teraz powiedzieć, że jeżeli pozostały oszczędności z mostu, że zostały wykorzystane na 
zadanie. Są niedomówienia. Radny zwrócił się do Przewodniczącego Rady i powiedział, żeby 
nie przerywać wypowiedzi, bo to nie jest pierwszy raz. Radni opozycyjni nie mają wiedzy. 
Radni koalicyjni spotykają się w zarządzie, na klubach. Radni mają prawo zapytać. Radny 
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powiedział, że będzie z kolegami głosował „za”. Uważają tą decyzję za prawidłową. Więcej 
nie trzeba dyskutować w tym zakresie. Radny zwrócił się z prośbą, radni będą się pytać, bo 
mają do tego prawo, są radnymi. Pan starosta mówił o Śmiłowicach. Radny nie uczestniczył 
w żadnych spotkaniach. Jeżeli starosta wyjaśnił, że jest taka możliwość, jest szansa zdobycia 
środków. Pan starosta nie był jeszcze w samorządzie a radny i pan Zawidzki byli już. Kwestia 
jest taka, że gospodarz tak by postępował i z tego należy się cieszyć. Wyjaśnienia należą się 
radnym i o nie radni będą prosić.  
Starosta Włocławski powiedział, że nie uchyla się w żądnym momencie od udzielenia 
odpowiedzi. Poprosił o zadawanie obiektywnych pytań. Pierwsza tonacja wypowiedzi była, 
co do popełnionych błędów i przygotowania inwestycji. Nie należy się obrażać o to, że 
starosta też odpowiada w sposób zdecydowany. Jeżeli starosta uważa to za sukces, w interesie 
powiatu, to będzie bronił siebie, zarządu, współpracowników. Starosta uważa, że nic złego 
sobie nawzajem nie powiedzieli. Starosta prosi o pytania i bardzo się z nich cieszy. Na każde 
odpowiada. Umknął jeszcze temat hal. Była o tym dyskusja na poprzednich sesjach. Został 
ogłoszony program przez Ministerstwo Sportu w sprawie budowy hal o lekkiej konstrukcji. 
Takie hale w przypadku szkół w Lubieńcu i Lubrańcu – Marysinie są rozwiązaniem 
idealnym. W tych miejscowościach istnieją już hale przy szkołach podstawowych. Szacuje się 
koszt takich zadań na 3-4 mln zł, z czego 2 mln zł dofinansowania. Padały wnioski ze strony 
radnych. Starosta chce bardzo intensywnie w tym roku opracować dokumentacje, aby na 
początku przyszłego roku do Ministerstwa Sportu o te środki aplikować. W przypadku 
Chodcza jest pewien niuans. Na tę chwilę zapisany jest warunek, że ma być to na terenach 
wiejskich. Zwrócono się do Ministerstwa Sportu czy jeżeli szkoła będzie na terenie miejskim, 
to czy można aplikować o środki. Odpowiedziano, że może być odstępstwo, jeżeli służyć 
będzie uczniom z terenów wiejskich. Sprawa jest oczywista. Rada przeniosła szkołę do 
Chodcza. Starosta uważa to za racjonalne działanie.  Starosta wyjaśnia tę sprawę, bo to także 
odbyło się bez posiedzenia komisji. W styczniu ma być ogłoszony konkurs, dlatego 
dokumentacje chce się opracować.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że radni, w tym radny Pawłowski sygnalizowali o tych 
halach. Szkoła w XXI wieku, bez hali, jakie ma znaczenie? Czy ona będzie większa, czy 
mniejsza nie ma znaczenia, jeżeli myśli się o Centrum Sportu. Niech będą takie hale, które 
będą mogły zaspokoić te największe potrzeby. Radny zadał pytanie o zadania z zakresu 
polityki społecznej odnośnie termomodernizacji PUP. Z uwagi na zbyt krótki czas realizacji 
zadania inwestycji przed sezonem grzewczym, zostaje przeniesiona na kolejny rok. 
Termomodernizacja nie ma znaczenia czy w tym, czy w przyszłym roku. Nie ma znaczenia 
czy jest w sezonie grzewczym, czy też nie. Co do pozostałych spraw, radny ma prośbę, że 
skoro starosta chce słuchać, to dobrze. Na przeszłość jest prośba, aby analizować. Starosta 
zadał pytanie czy były jakieś zadania, gdzie był wzrost o 100%. Radny nie ma przed sobą 
tych dokumentów, ale te dwie drogi w granicach 100% zwiększyły się. Radny nie wie czy to 
było 90%, czy 80% czy 110%. Na to trzeba zwrócić uwagę. Wszyscy wiedzą doskonale, że 
koszty rosną. Masa jest wytwarzana przy użyciu gazu. Koszty poszły w górę. Należy na to 
zwrócić uwagę i uaktualniać w tym zakresie przed samym przetargiem. Można to zrobić. 
Ułatwiłoby to pracę zarządowi, pracownikom i radzie powiatu. To uwaga, a nie na zasadzie 
złośliwości. Radni wiedzą, że wszystkie ceny wzrosły. Wszystko zostało wyjaśnione. 
Kwestia, jak będzie się rozmawiać, to radny stwierdził, że radni będą pytać, rozmawiać. 
Dobrze byłoby, gdyby było posiedzenie komisji. Nie było komisji. Radny zapytał – czy mają 
przyjść na sesję i 10 minut odsiedzieć, przegłosować i iść do domu, i nie wiedzieć wszystkich 
rzeczy, o których rozmawia się? Radny podziękował za wyczerpujące odpowiedzi. 
Przewodniczący Rady powiedział, że konkretne pytania powinny być zadawane i konkretne 
odpowiedzi. Można spotkać się i pewne sprawy wytłumaczyć.  
Starosta Włocławski powiedział, że sprawa dotyczy termomodernizacji instalacji 
wewnętrznej, o czym była mowa na poprzedniej sesji.  Został rozpisany przetarg, oferty były 
wyższe niż środki zapisane w budżecie. Już wtedy dokładało się środków finansowych 
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z samego budżetu powiatu, nie tylko ze środków z wpływu z kar i opłat. Uznano, żeby nie 
ryzykować wejścia z instalacją wewnętrzną w sezon grzewczy, ale także, aby jak najlepiej 
wykorzystać środki tzw. zewnętrzne, które są środkami na ochronę środowiska, poczeka się 
z tą inwestycją do przyszłego roku. Nic złego się nie wydarzy, jeśli grzejniki wymieni się 
w przyszłym roku. Starosta poprosił, aby słuchać się nawzajem. Starosta trzecią lub czwartą 
sesję mówi, że w kilku przypadkach spraw tych zwiększeń nie dotyczy często samych 
kosztorysów. W przypadku RFRD kryterium było to, że wartość dróg musi mieć 5 mln zł, 
dlatego takie wnioski zostały złożone, aby to dofinansowanie otrzymać. Ceny są bardzo 
wysokie. Starosta mówił także, że w przypadku środków z BGK te nabory zamykają się 
najwyższe dofinansowania dla powiatów przy 2 czy 3 poprzednich naborach w kwocie 14-15 
mln zł. Rozmawia się z przedstawicielami BGK, które za te dotacje odpowiadają. Jeśli 
wiedziało się np. że na drogę Modlibórz – Kłóbka – Chodecz maksymalne dofinansowanie 
dla powiatu może wynosić 14 mln zł, to takie otrzymało się. Starosta uważa to za działanie 
prawidłowe. Na etapie wniosku należało zapewnić 5% tego dofinansowania, bo takie były 
wymogi formalne a po przetargu te środki zwiększyło się. O tym starosta mówił wielokrotnie. 
Nie jest to wina złych kosztorysów, złego przygotowania. Wie się, jakie ceny mogą być. 
Starosta chciałby, aby oceniać efekty i ile dzięki tej działalności udaje się zrobić. Starosta nie 
widzi w tym nic złego, jeśli chodzi o chodniki, że dokonuje się zwiększenia po przetargu. 
Pokazało się wykonawcom, bo to nie łatwo sprawdzić, że tych środków w budżecie nie ma. 
Na pewno te oferty były korzystniejsze przy tym, jeżeli w budżecie widzieli 4,5 mln zł niż by 
widzieli 8 czy 9 mln zł. To działanie starosta uważa za prawidłowe i będzie go bronił. 
Starosta poprosił o obiektywne spojrzenie. Na wszystko można spojrzeć z różnych stron. 
Należy się cieszyć z takiego poziomu inwestycji w budżecie.  Starosta stwierdził, że na każde 
pytanie odpowie i uważa, że do tej pory starosta odpowiedział na tej sesji na każde zadane 
pytanie. 
Radna Ewa Kończyńska wyraziła uznanie i pochwaliła przedstawiciela, który zarządza 
powiatem, że potrafi zdobywać zewnętrzne środki i że potrafi te środki przetwarzać na 
inwestycje, które są niezbędne dla mieszkańców. Chwała za to, że nie spoczął na laurach, że 
cały czas pracuje, że zdobywa te środki zewnętrzne. Radna zapytała czy jak taką inwestycję 
pan starosta przy pomocy swoich pracowników stworzy, to czy na tablicy, gdzie jest 
wykonana taka inwestycja, widnieje zapis, że jest to ze środków Polskiego Ładu czy tylko jest 
zapis, że wykonało to Starostwo Powiatowe?   
Starosta Włocławski podziękował za ocenę i za to spojrzenie na sytuację finansową, 
i pozyskane środki zewnętrzne. Jeśli chodzi o realizację inwestycji z pozyskaniem środków 
zewnętrznych czy to z Funduszu Inwestycji Strategicznych Polski Ład, czy Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg, czy ze środków Europejskiego Programu Operacyjnego, czy 
każdych innych są wymogi, co do oznaczenia tych inwestycji w takcie jej realizacji, ale także 
po ich ukończeniu. Są wzory, odpowiednie wymiary tablic, logo, które się umieszcza, 
powiatu, instytucji dotujących. Na każdej tej tablicy znajduje się informacja o środkach 
zewnętrznych pozyskanych z zewnętrznych źródeł i jej wysokości, ale także o wkładzie 
finansowym z budżetu powiatu. Można podjechać na dowolna inwestycję zrealizowaną 
w poprzednich latach i na każdej tej tablice istnieją odpowiednie zapisy. 
Radna Ewa Kończyńska stwierdziła, że jest bardzo zadowolona z tego, że powstał Polski 
Ład i że te dotacje są. Widać, że coś się dzieje czy to w gminie, czy w powiecie. Bardzo dużo 
rzeczy jest stworzonych dzięki tym środkom i bardzo dobrze, że jest to uwidocznione, że jest 
to z programu Polski Ład. Radna ma nadzieję, że każda złotówka jest kilka razy obejrzana 
i rzetelnie wydana. Rzeczywiście widać w otoczeniu czy to w Brześciu Kuj. i na drogach, że 
pewne rzeczy powstały i radna jest z tego szczęśliwa.   
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
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Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady twierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 sierpnia 2022 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 sierpnia 2022 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2022 stanowi załącznik nr 19 
do niniejszego protokołu. 
 

11) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominał, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Zapytał czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do protokołu oświadczenie?  
Radni nie złożyli oświadczeń.  
 

12) Zamknięcie obrad XLV Sesji Rady Powiatu.  
 
Przewodniczący Rady w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, zamknął w dniu 
3 sierpnia 2022 r. o godzinie 13:27, XLV Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
  

Przewodniczący Rady   
  

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki   
  
  

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 
 1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska …….…….  
 2) Anita Sudomir – Ozdoba  ………………………. 
  
 


